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中文摘要:

       目的 探讨直肠癌局部浸润的MRI征象与病理分期的关系。方法 148例经病理证实的直肠癌患者,术前接受MR检查。对直肠癌局部浸润的高分辨率MRI征象进行分析、归类,做出分期诊

断,并与术后病理组织学肿瘤T分期进行对照。结果 148例直肠癌MRI T分期总的诊断准确性为90.54%,T1~T4期MRI诊断准确性分别为98.65%、91.22%、91.89%和99.32%。直肠癌侵犯肠周

径程度与病理T分期间呈中等正相关(rs=0.59, P＜0.001)。直肠癌局部侵犯的MRI征象与病理T分期间呈中等正相关(rs=0.62,P＜0.001)。结论 高分辨率MR对于直肠癌T分期有较高的诊断准

确性,有助于制定合理的治疗方案。MRI征象的正确识别和肿瘤对肠管周径侵犯程度的评价对MRI直肠癌T分期诊断有一定的帮助。

英文摘要:

      Objective To evaluate the relationship between the MRI signs of local infiltration and pathological staging of rectal cancer. Methods One hundred and forty-eight cases of pathologically confirmed rectal 
cancer underwent MR scan before operation. High-resolution MR signs were analyzed and classified. Then the staging was made accordingly and compared with histopathological T staging. Results In 148 
cases, the overall diagnostic accuracy of T staging was 90.54%, MRI diagnostic accuracy of T1－T4 staging was 98.65%, 91.22%, 91.89% and 99.32%, respectively. The relationship between 
circumference invasion of rectal cancer and the pathological T staging was ordinarily positive (rs=0.59, P<0.001) as well as between the MR signs of local invasion and pathological T staging (rs=0.62, 
P<0.001). Conclusion High-resolution MRI for the rectal cancer staging has higher diagnostic accuracy and contributes to determine the treatment protocol. Correct identification of MR signs and the 
evaluation of the extent of the circumference invasions of rectal cancer are conductive to the T staging of rectal cancer. 
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